
شکل جدایی منصوریان از تیم تراکتور جالب نبود، اما همان زمان این مربی خطاب 

به محمدرضا زنوزی، مالک باشگاه تراکتور از آبرو و اعتبارش در بین مردم صحبت کرد. 

حال با اتفاقاتی که روی ســـکوهای فولاد آرنا رخ داد و آنچه اخیرا در اهواز می گذرد 

به نظر می رسد منصوریان برای بقا در لیگ برتر این آبرو را هم به حراج گذاشته است. 

آنچه در جریـــان بازی فولاد و صنعت نفت در اهواز رخ داد به واقع می تواند بدترین 

شکل اتفاق برای هر مربی باشد. هواداران فولاد آنچنان به سرمربی تیم شان تاختند 

که هواداران رقیب به خود اجازه دادند درمقابل چشم آنها منصوریان را به خروج از اهواز 

تشویق کنند و درواقع نشان دادند نه تنها هواداران فولاد که در کل فوتبال دوستان 

خوزستانی این مربی را نمی خواهند.

مشکل فولاد و منصوریان از کجا شروع شد؟
شـــاید دل تان بخواهد بدانید چرا چنین شکاف عمیق و پرتنشی بین منصوریان و 

هواداران فولاد یا بهتر است بگوییم فوتبال دوستان خوزستانی به وجود آمده است؟

منصوریان چند سال قبل در مصاحبه ای صحبت هایی انجام داد که به عنوان توهین 

او به اعراب تعبیر شد. اگرچه منصوریان چندی بعد در این مورد توضیح داد و اعلام 

کرد عرب ها مثل دیگر اقوام ایرانی هم وطنش هستند اما این برای خوزستانی ها کافی 

نبود و آنها از منصوریان کینه به دل گرفتند. با این حال یکی دیگر از مواردی که باعث 

شد فولادی ها با این مربی مخالفت کنند عملکرد ضعیف وی در تیم هایی است که 

سرمربیگری آنها را برعهده داشته است. بعد از جدایی نکونام از فولاد همه خواهان 

گزینه ای بهتر بودند. به همین دلیل در همان مقطع باشـــگاه فولاد با اسکوچیچ و 

استراماچونی وارد مذاکره شد و باشگاه فولاد این خبرها را تکذیب نکرد.

حبیب الله رضایی، رئیس هیات مدیره باشگاه فولاد خوزستان که تقریبا همه می دانند 

به همکاری با مربی خارجی علاقه دارد همه کار کرد تا یک گزینه موفق خارجی را 

روی نیمکت فولاد بنشاند، اما برخی عوامل مانع شدند و چون بودجه فولاد کاهش 

پیدا کرده بود رضایی را راضی کردند حداقل تا پایان فصل دســـت نگه دارد و پس 

از آن مربی خارجی مدنظر خود را روی نیمکت بنشـــاند. شنیدیم رضایی پذیرفت 

فقط چندماه تیم را به منصوریان بسپارد. پس از آن درحالی که منصوریان با فولاد و 

هواداران معترض به کارش ادامه می داد، رضایی در حال رایزنی و تحقیق برای پیدا 

کردن مربی خارجی با قیمت مناسب و کارنامه ای معقول بود. گویا با اتمام فصل اما 

باز هم مدیرانی از بالا تاکید کردند باید منصوریان به کارش ادامه دهد.

اختلاف مدیران فولاد، پروســـه شـــروع کار منصوریان برای فصل جاری را به تعویق 

انداخت. منصوریان از تهران برای شروع تمرینات منتظر خبر باشگاه بود و مدیران 

این باشگاه در خوزستان به جان هم افتاده بودند.

بالاخره رضایی حریف دســـتورات ارسالی نشـــد و با اینکه با چند مربی خارجی با 

ملیت های مختلف به توافقاتی رســـیده بود اما مذاکرات را نیمه تمام گذاشـــت و 

در نهایت به همکاری با منصوریان تن داد. شنیدیم او شرط کرد فقط تا پایان هفته 

پنجم به منصوریان فرصت می دهد و اگر این مربی نتواند برنده شود و خوب نتیجه 

بگیرد بیش از این فولاد و هوادارانش را منتظر نگذاشته و نه تنها با مربی خارجی وارد 

مذاکره می شود که منصوریان را هم اخراج می کند.

مجاهد خذیراوی، پیشکسوت خوزستانی فوتبال که سابقه همکاری با منصوریان را 

دارد در این مورد به »فرهیختگان« گفت: »من نمی دانم که آیا به واقع کارشکنی رخ 

داد یا نه؟ اما می دانم این مربی ارزش همکاری دارد. منصوریان اگر فرصت لازم را در 

اختیار داشته باشد می تواند فولاد را موفق کند. من با او کار کرده ام و اگر از او تعریف 

نکنم باید اعتراف کنم مربی خوب و توانایی است. او برای کاری که انجام می دهد 

ارزش قائل است و قطعا اگر مدیران فرصت دهند و هواداران بگذارند می تواند فولاد 

را در شـــرایط خوبی نگه دارد. او تیم خوبی درســـت کرده و تاکنون نیز به خاطر جو 

سنگینی که علیه  او وجود دارد موفق نشده است.«

خودزنی علی منصور
منصوریان درس روانشناســـی خوانده است. او البته یکی از بالغ ترین مربیان لیگ 

برتر در روابط اجتماعی است اما به نظر می رسد فشار کار در اهواز او را هم تغییر داده 

است. اظهارات اخیر سرمربی تیم فولاد در آخرین نشست خبری اصلا چیزی نبود که 

از او توقع داشتیم. او کاملا تحت تاثیر سکوها قرار گرفته بود. به نظر می رسد او فکر 

می کرد همچون همیشه با سیاست های خودش می تواند مردم را با خود همسو کند، 

اما گویا برخی هواداران خوزستانی لجباز تر از آن هستند که تحت تاثیر او قرار بگیرند.

آنجا که منصوریان در کنفرانس خبری اش گفت: »من هرگز فولادی نخواهم بود و اینجا 

مربیگری می کنم.« در واقع خودزنی کرد. او اعتراف کرد که فقط برای کار به خوزستان 

آمده است در حالی که همواره ادعا می کرد به شهر و تیمی که در آن فعالیت می کند 

تعلق خاطر دارد. به این ترتیب ســـیل عظیم انتقادها به حمید شعبانی، مدیرعامل 

باشگاه فولاد به خاطر این ادعای منصوریان سرازیر شد تا جایی که شعبانی وادار به 

واکنش شد و به خاطر نتیجه و اتفاقاتی که در ورزشگاه فولاد آر نا رخ داد از هواداران 

فوتبال عذرخواهی کرد. او هر چند حرفی از برکناری و اولتیماتوم به منصوریان به 

میان نیاورد اما مدعی شد: »هواداران مطمئن باشند که بنده و اعضای هیات مدیره 

و کادر فنی حداکثر تلاش خود را می کنیم تا رضایت عمومی از نتایج حاصل شود و 

لبخند بر لب هواداران عزیز فولاد خوزستان بنشیند.« این در حالی است که با توجه 

به شرایط موجود در خوزستان و آنچه در جریان بازی و کنفرانس خبری رخ داد بعید 

است دیگر چیزی جز اخراج منصوریان این هواداران را راضی کند.

خذیراوی در مورد اظهارات منصوریان در ورزشگاه و کنفرانس خبری گفت: »وقتی 

عـــده ای از هـــواداران او را مورد بی احترامی قرار می دهند چـــه توقعی از او دارید. 

منصوریان آدمی نیســـت که بتواند چنین جوی را تحمل کند. او تا همین حالا هم 

خیلی صبور بوده است. مگر می شود بنشینی و به توهین گوش کنی. به نظر من این 

رفتار اشـــتباه است. او یک زمانی حرفی زده است که به خاطرش عذرخواهی کرده، 

دیگر باید گذشته را فراموش کنیم. منصوریان حالا فولاد و مردم خوزستان را دوست 

دارد و باید به او فرصت دهیم تا فولاد را به روزهای خوبش برگرداند. من این توانایی 

را در این مربی می بینم ولی واقعا کار کردن در جوی که برایش درست کردند سخت 

است. امیدوارم هواداران به خاطر فولاد هم که شده از تیم و کادر فنی حمایت کنند 

تا این وضعیت تمام شود.«

فولاد جای ماندن نیست علی منصور
منصوریان خود باور کرده است که دیگر در فولاد نمی تواند به کارش ادامه دهد. او 

که در کنفرانس خبری به شدت آشفته بود و مدعی شد »کار کردن در این ورزشگاه 

صبر ایوب می خواهد!« می داند که دیگر نه فقط در زمین مســـابقه که باید با سکو 

شـــاید حتی برخی اعضای باشـــگاه نیز مبارزه کند تا بماند و موفق شود. اتفاقاتی 

که در جریان بازی با صنعت نفت رخ داد کاملا واضح نشـــان داد که هواداران فولاد 

با مخالفت هایشـــان اجازه نمی دهند او نتیجه بگیرند. آنها نتایج تیم شان را فدای 

برکناری سرمربی مغضوب شان کردند و به نظر می رسد کوتاه بیا نیستند. بدون شک 

منصوریان هر هفته که در خانه بازی کند با آن جو روبه رو خواهد شـــد و این مانعی 

بزرگ برای کسب نتیجه است. در بازی با صنعت نفت هواداران جو منفی ای علیه او 

به وجود آوردند که حتی موجب ناراحتی بازیکنان حریف شد، اما همین جو یکی از 

عوامل باخت این تیم بود. با اینکه منصوریان همه نفرات خارجی اش را هم در این 

بازی در اختیار داشـــت و بازیکنان فولاد برای دلداری دادن به منصوریان به او قول 

دادند برنده شوند اما این مهم ممکن نبود.

تنش های داخل و خارج زمین با 10 نفره شـــدن فولاد کافی بود تا فضا در اختیار 

صنعت نفت قرار بگیرد و آنها گل دوم را بزنند. پس از آن 30 دقیقه طاقت فرسا برای 

منصوریان شروع شـــد و آنها در یک بازی یک گله دروازه صنعت نفت را تحت فشار 

گذاشتند، اما موقعیت ها تبدیل به گل نمی شد. در نهایت هر چند محمدعباس زاده 

برای فولاد گل زد اما جو سنگینی که علیه فولاد بود در کنار توانایی های دروزاه بان 

عراقی صنعت نفت، باخت دیگری را به فولاد تقدیم کرد.

مجاهد خذیراوی در این مورد به ما گفت: »از نظر من اگر به منصوریان فرصت دهند 

می بینند که مربی خوب و توانایی اســـت. شـــرایط روی سکوهای اهواز برای هیچ 

مربی ای قابل تحمل نیست. من نمی دانم این جوی که علیه او به وجود آمده چطور 

ایجاد شده است، اما به نظر من کار درستی نیست. او به فولاد آمده تا به تیم کمک 

کند اما مگر می شود در آن جو کار تاکتیکی کرد. واقعا شرایطی که از ورزشگاه فولاد 

دیدیم ناراحت کننده بود. امیدوارم مسئولان بتوانند جو را آرام کنند و هواداران هم 

به خاطر تیم شهرشان کوتاه بیایند. گذشته ها گذشته است باید ببینیم که او الان 

چه می گوید. او به فولاد آمده که به تیم کمک کند. بازیکنان خوب به خدمت گرفته 

است. شاید خیلی ها به یارگیری او انتقاد کنند اما واقعا برخی بازیکنان به خاطر او به 

فولاد آمدند. او نفراتی را به فولاد آورد که همگی توانا هستند و من شک ندارم فولاد 

با این بازیکنان حرف های زیادی برای گفتن خواهد داشـــت. هواداران اجاره دهند 

منصوریان کارش را انجام دهد، قول می دهم بد نبینند.«
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گزارش »فرهیختگان« از شرایط نامساعد فولاد پس از دومین باخت فصل

یان از سکوهای ملتهب اهواز تا خودزنی به سبک منصور
  خذیراوی: هواداران بگذارند منصوریان کارش را انجام دهد

گفتوگو

بیست ودومین دوره مسابقات والیبال قهرمانی آسیا از امروز 

با حضور 17 کشـــور به مدت 8 روز در شـــهر ارومیه برگزار 

خواهد شد و تیم ملی والیبال کشورمان برای کسب سومین 

قهرمانی پیاپی به مصاف رقبای خود خواهد رفت. ملی پوش 

کشورمان پس از عملکرد ناامید کننده در رقابت های لیگ 

ملت های والیبال امیدوارند با کسب عنوان قهرمانی آسیا 

مجددا به شرایط خوب بازگردند و برای کسب عنوان قهرمانی 

بازی های آسیایی و همچنین سهمیه المپیک 2022 پاریس 

امیدوارتر شوند. ملی پوشان کشورمان در گروه A مسابقات 

قهرمانی آسیا با تیم های هنگ کنگ و عراق هم گروه هستند 

و در نخستین مسابقه از ساعت 19:30 روز یکشنبه )29 

مردادماه( به مصاف هنگ کنـــگ خواهند رفت و در ادامه 

روز دوشنبه با تیم عراق بازی خواهند کرد. تیم کشورمان 

در تاریخ مسابقات قهرمانی آسیا چهار بار موفق به کسب 

عنوان قهرمانی شـــده است و تلاش خواهد کرد پنجمین 

قهرمانی خود را در حضور هواداران پرشور ارومیه ای جشن 

بگیرد. ژاپنی ها با کسب 9 عنوان قهرمانی پرافتخارترین تیم 

مسابقات هستند و کره جنوبی نیز درکنار تیم کشورمان با 

کسب چهار عنوان قهرمانی در جایگاه دوم 

قرار دارد. چین با ســـه قهرمانی و استرالیا 

نیز با یک قهرمانی پنج کشوری هستند 

که در قاره آسیا روی سکوی قهرمانی قرار 

گرفتند. در آســـتانه شـــروع مسابقات و 

برای بررسی شرایط تیم کشورمان در این 

رویداد با محمد آرمات، سرمربی تیم ملی 

والیبال »ب« کشـــورمان که قرار است پس 

از مسابقات قهرمانی آسیا به کادر فنی بهروز عطایی اضافه 

شود به گفت وگو پرداختیم. مصاحبه آرمات با »فرهیختگان« 

را در ادامه بخوانید. 

در ابتدا درخصوص اضافه شـــدن خود به کادرفنی تیم 

ملی والیبال صحبت کنید؟

بهروز عطایی با من صحبت کرد و قرار شد تیم ملی »ب« را تشکیل 

بدهیم و به عنوان سرمربی درکنار آن تیم زیرنظر عطایی حضور 

داشته باشـــم. همچنین به امید خدا پس از قهرمانی تیم ملی 

در مســـابقات قهرمانی آســـیا در اولین اردو به تیم ملی اضافه 

خواهم شد. 

مســـابقات قهرمانی آســـیا از امروز آغاز خواهد شـــد و 

تیم کشـــورمان روز یکشنبه در نخســـتین دیدار خود 

به مصاف هنگ کنگ خواهد رفت. از شرایط بچه ها برای 

این مسابقات اطلاع دارید؟

طبق اطلاعاتی که دارم تیم از لحاظ روحی و روانی و همچنین 

آمادگی بدنی در سطح بالایی قرار دارد. با تغییراتی که در بازیکنان 

داشـــتیم و با اضافه شدن میلاد عبادی پور، محمد فلاح و صابر 

کاظمی -که در قطر پاسور تاثیرگذار است- دست سرمربی تیم 

ملی بازتر خواهد بود و تیم کامل تر شده است. با اضافه شدن این 

بازیکنان، تدابیر بهروز عطایی و تمرینات و بازی های دوســـتانه 

نشـــان دادیم تیم همه جوره آماده است. در این مسابقات نباید 

حریفان را دست کم بگیریم، اما حریف اصلی ما ژاپن خواهد بود 

که کادرفنی برنامه ریزی دقیقی برای این تیم دارد تا درنهایت با 

قهرمانی آسیا مسابقات را تمام و خود را برای بازی های آسیایی و 

کسب سهمیه المپیک آماده کنیم. 

تیم ملی در ارومیه ســـه بازی تدارکاتی 

با پاکســـتان، قطر و ژاپـــن برگزار کرد. 

دیـــدار با ژاپن به عنـــوان حریف اصلی 

تیم کشورمان در فاصله کوتاه تا شروع 

مسابقات را چطور دیدید؟

برگزاری بازی با قطر و پاکســـتان خوب بود و 

باعث شد تیم در شرایط مسابقه قرار بگیرد. دیدار با ژاپن را سرمربی 

آن تیم درخواست کرد و بهروز عطایی نیز این درخواست را پذیرفت. 

در مصاحبه ای گفته بودم که اگر جای عطایی بودم با ژاپن بازی 

نمی کردم، اما هر سرمربی یک تدابیر و تفکراتی پشت مسابقات 

تدارکاتی دارد. خوشبختانه تفکرات و تدابیر کادرفنی نیز در بازی 

با ژاپن جواب داد و ما این تیم را سه بر یک بردیم. همان طور که 

گفتم با برگزاری این بازی مخالف بودم، اما بعد از بازی و پیروزی 

مقابل ژاپن فکر می کنم تصمیم خوبـــی بود و دیگر آنها در باد 

نتایج اخیرشـــان نخواهد ماند و با ترس مقابل ما بازی خواهند 

کرد. با این شکست در دل ژاپن ترس افتاد و از طرفی بچه ها نیز 

از لحاظ روحی به این برد احتیاج داشتند و اعتمادبه نفس پیدا 

کردند. طبیعتا هر دو تیم در این بازی با نقاط ضعف و قوت هم 

آگاه شدند، اما این بازی برای ما بهتر بود. 

گفته می شود شاید تیم کشورمان قبل از دیدار نهایی با 

ژاپن بازی کند. این موضوع را چطور می بینید؟

طبیعتا این اتفاق ریسک هایی دارد و اعتقاد دارم که اگر این دو 

تیم در فینال به هم بخورند، بهتر خواهد بود. اگر زودتر این دو تیم 

با هم مسابقه بدهند، جذابیت فینال را نخواهد داشت و امیدوارم 

برای قهرمانی با هم مسابقه بدهند. 

بعد از مسابقات لیگ ملت ها انتقادهای زیادی به عملکرد 

عطایـــی وارد شـــد. فکر می کنید او از زیربار این فشـــار 

خارج شده است؟

با عطایی در تماس هستم و خوشبختانه از لحاظ روحی و روانی 

در شرایط خوبی قرار دارد. او انتقادها را می شنود و حتی آنهایی 

را که درست باشد و به  صلاح پیشرفت تیم باشد، انجام می دهد. 

قبول دارم که فشار روی عطایی زیاد بود، اما موفق به کنار آمدن 

با این فشار شده و تمام نقاط ضعف تیم ملی را پوشش داده است 

و مطمئنم جایگاه تیم ملی را در این مسابقات نشان خواهد داد. 

قبل از اینکه درکنار او قرار بگیریم هم از تیم ملی حمایت می کردم 

و این طور نیست که چون حالا به کادر تیم ملی اضافه شدم این کار 

را می کنم. اعتقاد داشتم در آن مقطع دست عطایی واقعا خالی 

بود. نبود عبادی پور، کاظمی و چند بازیکن دیگر و مشکلات ویزا 

باعث شـــد که همه چیز دست به دست هم بدهد تا آن نتایج در 

مسابقات لیگ ملت ها کسب شود. قول می دهم اگر در ارومیه 

قهرمان شویم در مسابقات آینده با روحیه بهتر و مشکلات کمتر 

حاضر شویم و درنهایت سهمیه المپیک را کسب کنیم.

میزبانی کشورمان و شهر ارومیه را چطور می بینید؟

از مردم خوب ارومیه و تمامی دست اندرکاران برگزاری مسابقات 

تشکر می کنم. مردم خوب و فهمیم ارومیه قطعا درکنار تیم ملی 

خواهند بود و این شهر به عنوان مهد والیبال ایران میزبانی خوبی 

از مسابقات خواهد داشت. مردم ارومیه در این مسابقات یار هفتم 

تیم ملی والیبال خواهند بود تا با تشویق و حمایت های خود به 

تیم ملی کمک کنند. فکر می کنم برگزاری مسابقات در ارومیه 

یکی از شـــانس های خوب ماست و می توانیم از امتیاز میزبانی 

مردم خوب ارومیه استفاده کنیم. 

خط خوردن برخی بازیکنان تیم ملی مانند اســـفندیار 

را چطور دیدید؟

انتخاب بازیکنان به  نظر ســـرمربی تیم ملی بستگی دارد. همه 

بازیکن را ســـرمربی تیم ملی رصد کرده است. قطعا کادرفنی با 

آنالیز شرایط متوجه می شود که برخی بازیکنان درحال حاضر 

شرایط حضور در یک تورنمنت را ندارد. اسفندیار یکی از بازیکنان 

خوب تیم ماست که برای تیم ملی زحمت کشیده و عطایی نیز 

نگاه ویژه ای به او دارد، اما شاید در این دوره نتوانسته نظر عطایی 

را جلب کند و عملکرد سایر بازیکنان بهتر بوده است. او سال های 

زیادی اســـت که از اسفندیار همه جوره حمایت کرده است، اما 

این بار نتوانست نظر سرمربی را جلب کند. موضوعی که نشان 

می دهد عطایی تحت هر شرایطی دنبال حمایت بازیکنانی نیست 

که همیشه با او بوده اند و شایسته سالاری را براساس تمرینات و 

عملکرد بازیکنان ملاک قرار می دهند. به تازگی مهدی جلوه از 

لیست خط خورد یا محمد فلاح که در چند اردو خط خورد، این 

بار خود را به کادرفنی نشـــان داد و در لیســـت قرار گرفت. برای 

عطایی اسم ها تفاوتی ندارد و هرکسی را که آماده بوده، انتخاب 

کرده است. 

موفقیت تیم ملی در قهرمانی آسیا چقدر کمک خواهد 

کرد تا این تیم در بازی های آســـیایی و کســـب سهمیه 

عملکرد خوبی داشته باشد؟

قهرمانی در مسابقات ارومیه برای ما 30 امتیاز در رنکینگ خواهد 

داشت، درحالی که اگر ژاپن قهرمان شود آنها 25 امتیاز کسب 

خواهند کرد. اگر ما قهرمان شویم فاصله 50، 60 امتیازی خود 

در رنکینگ بـــا ژاپن را کاهش خواهیم داد و این از نظر روحی و 

روانی برای ما قبل از بازی های آسیایی خیلی خوب خواهد بود. 

درصورت قهرمانی در بازی های آســـیایی نیز شـــرایط ما خیلی 

متفاوت در مسابقات کسب سهمیه المپیک در برزیل خواهد شد. 

مسابقات کسب سهمیه المپیک در سه کشور برگزار خواهد شد 

و یکی از این مسابقات در ژاپن خواهد بود. درصورتی که ژاپنی ها 

از این طریق ســـهمیه کسب کنند، کار ما راحت تر خواهد شد، 

اما اگر خدایی نکرده آنها سهمیه نگیرد، شرایط ما نیز تاحدودی 

ســـخت می شود، پس باید در برزیل بدون هیچ حرف و حدیثی 

ســـهمیه را بگیریم و دل مردم را شـــاد کنیم. پیش بینی من این 

است که درنهایت تیم ملی به احتمال 90 درصد سهمیه المپیک 

را کسب خواهد کرد. 

مسعود آرمات در گفت وگو با »فرهیختگان«: در دل ژاپن ترس افتاده است

دست عطایی در قهرمانی آسیا بازتر است
  قهرمانی آسیا شرایط تیم برای بازی های آسیایی و انتخابی المپیک را بهتر می کند

  پس از رقابت های ارومیه به کادر فنی تیم ملی اضافه می شوم
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